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1.  Opening  

(18.05 uur) 

 

  

a.  Vaststelling agenda 

 

--- Conform. De voorzitter opent de vergadering en meldt berichten van 

verhindering van: 

 

Algemene Vergadering: 

- De heer J. Smits (Drenthe); 

- De heer P.W. Wanrooij (Gelderland); 

- De heer C. de Kruijf (Utrecht); 

- De heer W.J.M. Holthuizen (Noord-Holland, volmacht verleend aan 

de heer mr. W.N. Cool); en 

- Mevrouw M. Propstra (Zuid-Holland). 

 

Bestuur: 

- Mevrouw C. Schokker-Strampel (Fryslân); 

- De heer H.H. van den Boer (Drenthe); 

- De heer drs. T.W. Rietkerk (Overijssel); 

- De heer J.W.R. van Lunteren (Utrecht); 

- Mevrouw E. Sweet (Noord-Holland); 

- De heer drs. R.A.M. van der Sande (Zuid-Holland); 

- De heer G.R.J. van Heukelom (Zeeland); 

- De heer Y.C.M.G. de Boer (Noord-Brabant); en 

- De heer drs. ing. P.F.C.W. van der Broeck (Limburg). 

 

De voorzitter constateert dat de afvaardiging vanuit het bestuur niet 

afdoende is en geeft aan dat hij het bestuur in de bestuursvergadering 

eerder die dag hierop heeft aangesproken.  

 

b.  Verslag algemene 

vergadering d.d. 9 

oktober 2014 

 

 Conform. Mevrouw Hosman (Fryslân) geeft aan dat zij aan de adjunct-

secretaris een correctie op het verslag heeft doorgegeven. De 

Algemene Vergadering stelt het verslag met deze correctie vast.  

  

c.  Gelegenheid tot het 

stellen van vragen 

 

 ‘Governance’ en de ‘smalle doch betekenisvolle agenda’ 

Mevrouw Hosman (Fryslân) vraagt zich - in het kader van 'governance' 

en de 'smalle doch betekenisvolle agenda' - af hoe het standpunt van 
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het IPO tot stand is gekomen inzake de 'Europa Klimaat en Energie 

2030'-voorstellen alsmede het SER-Energieakkoord en hoe de 

democratische legitimatie is geregeld. 

 

De voorzitter geeft aan dat in algemene zin de inhoudelijke bespreking 

plaats vindt in het samenspel tussen GS en PS waarbij ook de 

verantwoordelijksvraag speelt. Daarnaast zijn er een aantal algemene 

gelegenheden waarbij in AV-verband kan worden gesproken op grond 

van bijvoorbeeld de Midterm Review. Bij vragen over het optreden van 

het bestuur dient het voorgelegd te worden aan het eigen IPO-

bestuurslid.  

 

Mevrouw Hosman geeft aan dat het Jaarplan en de begroting door de 

AV worden goedgekeurd en wanneer buiten die taakstelling wordt 

getreden, het dan niet aan de AV zou moeten zijn om daar een oordeel 

over te hebben? De heer Buursink (Overijssel) voegt hier aan toe dat 

hij zich kan voorstellen dat het bestuur en/of de colleges van GS 'aan 

de voorkant' bij mogelijk controversiële dossiers Provinciale Staten 

voorafgaand via de AV en niet achteraf betrekken.  

 

De voorzitter geeft aan dat die beoordeling door het betreffende 

bestuurslid moet worden gemaakt. Het bestuur dan wel de voorzitter 

kan die beoordeling niet maken omdat daarmee bestuur of voorzitter 

in een onmogelijke situatie worden gemaneuvreerd. Op grond van de 

informatievoorziening kan met de eigen gedeputeerde hierover 

gesproken worden.  

 

De heer Buursink geeft aan dat het zo in de praktijk niet werkt. Een 

standpunt wordt ingenomen en gecommuniceerd en dan is er geen 

discussie niet meer mogelijk. Een tussenstap zou dit verhelpen.  

 

De voorzitter geeft aan dat deze tussenstap met het eigen bestuurslid 

moet worden geregeld zodat het bestuurslid dat kan betrekken bij de 

besluitvorming in het IPO-bestuur.  

 

De heer Buursink geeft aan dat hij deze conclusie kan onderschrijven.  
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Mevrouw Hosman vraagt zich in het verlegde van deze discussie af hoe 

het zit wanneer het IPO treedt buiten de 'smalle doch betekenisvolle 

agenda'. 

 

De voorzitter geeft aan dat bij het Jaarverslag het bestuur moet 

worden aangesproken. Natuurlijk kan - wanneer het al bekend is - aan 

de orde kan worden gesteld bij het eigen IPO-bestuurslid.  

 

Mevrouw Van der Kammen (Noord-Brabant) geeft aan dat het bestuur 

niet zomaar een bredere agenda kan aannemen zonder overleg met de 

AV. 

 

De voorzitter geeft aan dat Energie een regulier thema is van de 

agenda en dan is buiten de agenda werken niet aan de orde. 

Inhoudelijk kan dan van gedachten worden gewisseld met het eigen 

IPO-bestuurslid. De voorzitter geeft daarbij ook het voorbeeld van 

Windenergie en hoe de discussie zich in Noord-Holland heeft 

voltrokken en de wijze waarop Provinciale Staten bij die discussie is 

betrokken. 

 

De voorzitter concludeert dat het goed is om de spelregels te 

bespreken en dat hij er begrip voor heeft dat er soms verbazing kan 

bestaan over besluitvorming van het bestuur en de rol van de AV en 

Provinciale Staten daarbij. Indien de rol van de AV zou moeten 

veranderen, moet dit betrokken worden bij de evaluatie van de 

transitie die in het najaar plaats zal vinden.  

 

Provincies en de accijnsverhoging 

De heer Van Helvert (Limburg) geeft aan dat in diverse provincies een 

oproep is gedaan inzake de accijnsverhoging en de economische 

effecten. Dit signaal zou versterkt moeten worden.  

 

De voorzitter geeft aan dat er in IPO-verband een brief is gestuurd, 

maar dat er vanmorgen in het bestuur is geconstateerd dat dit niet 

behoort tot de gezamenlijke IPO-agenda. 
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De heer Van Helvert geeft aan dat hij juist aan de collega AV-leden wil 

vragen om hier aandacht voor te vragen bij hun eigen commissaris van 

de Koning. Mede ook vanwege het feit dat dit een praktisch probleem 

betreft.  

 

De voorzitter zegt toe - als cdK van Noord-Holland - om dit thema in 

de Kring van cdK's van maandag 24 maart a.s. met de Limburgse 

gouverneur te agenderen. De voorzitter geeft aan dat dit niet meer 

past binnen de 'smalle doch betekenisvolle agenda'. 

 

De heer Van Helvert is van mening dat het probleem voor alle 

provincies geldt en niet alleen voor de grensprovincies.  

 

De heer Van de Vinne geeft aan dat hij de heer Van Helvert goed heeft 

gehoord en hij ervan overtuigd is dat het signaal in vele provincies zal 

doorklinken.  

 

2.  Benoemingen 

 

  

a.  Benoeming lid IPO-

bestuur 

 

Op voordracht van het 

college van 

Gedeputeerde Staten 

van Groningen 

instemmen met de 

benoeming van de heer 

B.S. (Bote) Wilpstra tot 

lid van het bestuur van 

de vereniging IPO.   

Conform. De voorzitter licht toe dat vanwege een portefeuillewisseling 

in het college van GS van Groningen de heer Moorlag afscheid heeft 

genomen van het bestuur. Het college van GS heeft – via een 

bindende voordracht – de heer Wilpstra voorgedragen als lid van het 

bestuur. 

 

De heer Wilpstra (IPO-bestuur) stelt zich voor aan de Algemene 

Vergadering. De Algemene Vergadering stemt in met de benoeming 

van de heer Wilpstra tot lid van het bestuur.  

3.  Bespreekpunten 

 

  

a.  KOMPAS 2020 

 

1. Mede op grond van 

een mondelinge 

toelichting van de 

voorzitter kennis 

nemen van de 

Conform. De voorzitter licht toe dat op dit moment het pamflet 

KOMPAS 2020 wordt voorbereid. Het pamflet vormt daarmee de 

inhoudelijke basis voor ‘het verhaal’ van de provincies in de aanloop 

naar de verkiezingen voor Provinciale Staten (2015) en de Tweede 

Kamer (2017). In de bestuursvergadering eerder die dag is gesproken 
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actuele stand van 

zaken; en 

2. Kennis nemen en 

bespreken van de 

uitkomsten van de 

vergadering van het 

IPO-bestuur d.d. 20 

maart 2014 inzake 

de wijze waarop 

Provinciale Staten 

betrokken worden 

bij de voorbereiding 

van KOMPAS 2020. 

 

over de wijze waarop Provinciale Staten worden betrokken bij het 

traject. Het bestuur heeft daarbij afgesproken dat het van belang is 

dat Provinciale Staten en de AV – in tegenstelling tot het traject om te 

komen tot het document ‘Profiel Provincies’ (2010) – aan de voorkant 

inhoudelijk te betrekken. Voorgesteld wordt om deze betrokkenheid als 

volgt te regelen: 

- Via de bijeenkomsten voor ‘Profiel Provincies’ waar diverse 

provinciale projecten worden besproken als voorbeeld van 

succesvolle taakuitoefening door de provincies op het gebied van 

de provinciale kerntaken is de eerste inhoudelijke betrokkenheid 

van PS en AV gerealiseerd; 

- Het bestuur bespreekt op 17 april de eerste versie van het pamflet 

KOMPAS 2020. Op grond van deze eerste versie worden in de 

maanden april en mei door de bestuursleden in de eigen provincie 

een bijeenkomst georganiseerd voor Statenleden waarbij zoveel 

mogelijk wordt aangehaakt bij bestaande Statenvergaderingen. De 

uitkomsten van deze besprekingen worden betrokken bij de 

vaststelling door het bestuur van de definitieve versie van KOMPAS 

2020 op 19 juni 2014; en 

- Op 19 juni vindt tevens de Algemene Vergadering plaats waar de 

definitieve versie van KOMPAS 2020 wordt geagendeerd. De 

uitkomsten van de AV worden betrokken bij de definitieve versie 

van het pamflet.  

  

Mevrouw Van der Kammen (Noord-Brabant) geeft aan dat het KOMPAS 

2020 een goed instrument is om te bezien waar de provincies staan en 

wat de kerntaken zijn. Mevrouw Van der Kammen ontwaart een 

politieke lijn die niet gevolgd zou moeten worden. 

 

De voorzitter geeft aan dat het zeker geen partijpolitiek instrument 

moet worden, maar wel dat het een rol kan spelen binnen politieke 

partijen hoe de provincie van de toekomst eruit ziet. De beoordeling is 

aan de politieke partijen zelf. Daarbij is het tevens een richtinggevend 

instrument richting de voorbereiding van de Tweede 

Kamerverkiezingen. Het gaat om het 'voeden' van politieke partijen, 

maar de autonome beslissing is aan de partijen zelf. Het behelst 
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daarmee het aanreiken van ideeën.  

 

Mevrouw Hosman (Fryslân) vraagt zich af hoe dit zich verhoudt met 

een lobbystrategie. Daarmee komt de tekst vreemd over.  

 

De voorzitter geeft aan dat de kern van KOMPAS 2020 in het verlengde 

ligt van 'Profiel Provincies' in relatie tot de actuele politieke discussies 

en de inhoudelijke positie van de provincies de komende jaren. 

Concrete politieke onderwerpen komen daarbij niet aan bod, wel de 

thematiek en de analyses die daaraan ten grondslag liggen alsmede de 

maatschappelijke ontwikkelingen die plaats vinden. De AV kan in de 

bijeenkomsten voor Provinciale Staten en de AV in juni het KOMPAS 

2020 daarop wegen.  

 

De heer Buursink (Overijssel) geeft aan dat hij van mening is dat de 

inzet niet moet zijn dat de tekst van KOMPAS 2020 integraal wordt 

overgenomen door politieke partijen. 

 

De voorzitter geeft aan dat het KOMPAS 2020 het instrument is om de 

discussie over thematiek aan te gaan.  

 

De heer Van de Vinne wijst op de 'visual' en goede route van KOMPAS 

2020. 

 

De Algemene Vergadering neemt kennis van de stand van zaken van 

KOMPAS 2020 en stemt in met het voorstel van het bestuur inzake de 

wijze waarop Provinciale Staten en Algemene Vergadering bij KOMPAS 

2020 worden betrokken. 

 

b.  Gezamenlijke inzet 

PS2015-verkiezingen 

Kennis nemen en 

bespreken van het op 

initiatief van uw 

Algemene Vergadering 

door het IPO-bestuur 

vastgestelde voorstel 

voor een gezamenlijke 

Conform. De voorzitter meldt dat een nader voorstel is ontvangen van 

de Statengriffierskring inzake de gezamenlijke inzet voor de Provinciale 

Statenverkiezingen. Deze is tevens ter vergadering verspreid 

(bijlage). Het nadere voorstel wordt ingediend door de AV-leden 

namens Flevoland en Limburg. 

 

De heer Van Helvert (Limburg) geeft aan dat het van belang is om 
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inzet voor de Provinciale 

Statenverkiezingen van 

maart 2015. 

inzichtelijk te maken wat de provincies doen, mede in relatie tot de 

Provinciale Statenverkiezingen.  

 

Mevrouw De Zoete (Zuid-Holland) geeft aan dat het Seniorenconvent 

van Zuid-Holland het voorstel voor gezamenlijke inzet heeft besproken 

en heeft zich daar tegen uitgesproken.  

 

De voorzitter geeft aan dat provincies het onheil over zich afroepen 

met zeer uitgebreide 'Zie ons als provincies'-campagnes. Daarentegen 

kunnen ideeën voor het gebruik van sociale media juist wel van 

waarde kunnen zijn. Daar kunnen de communicatieadviseurs van 

Provinciale Staten een rol bij spelen. Een cross mediale campagne is 

niet te bekostigen vanuit de begroting van het IPO. 

 

De heer Van Wieren (Flevoland) geeft aan dat het voorstel is dat het 

IPO een coördinerende rol zou kunnen spelen omdat het IPO beter 

weet wat provincies nodig hebben.  

 

De voorzitter geeft aan dat hij niet terughoudend wil overkomen, maar 

dat het zonder meer mogelijk is om de mogelijkheden in kaart te 

brengen, maar dit bevindt zich wel buiten de huidige IPO-begroting. 

Een besluit daarover moet dan in de eigen provinciehuizen besloten 

worden. Meerdere provincies geven aan dat een dergelijk besluit niet 

haalbaar of wenselijk is. 

 

Afgesproken wordt om deze inventarisatie uit te voeren en deze voor 

te leggen aan de provincies. 

 

De Algemene Vergadering stemt – met uitzondering van Zuid-Holland 

– in met het bestuursvoorstel tot een gezamenlijke inzet voor de 

Statenverkiezingen alsmede een inventarisatie op grond van het 

nadere voorstel van de Statengriffierskring ingebracht door Flevoland 

en Limburg. 

 

c.  Rechtspositie 

Statenleden: 

1. Instemmen met een 

beperkt onderzoek 

Conform. De heer Buursink (Overijssel) licht namens de werkgroep toe 

dat in het Overleg Rechtspositie Decentrale Politieke Ambtsdragers 
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belevingsonderzoek 

 

naar de beleving van 

de huidige lichting 

statenleden en de 

klankbordgroep 

rechtspositie 

statenleden 

mandaat geven voor 

de verdere 

uitwerking en 

uitvoering daarvan. 

2. Kennis nemen van 

de terugkoppeling 

uit het Overleg 

Rechtspositie 

Decentrale Politieke 

Ambtsdragers over 

2013 en met de 

klankbordgroep 

rechtspositie 

statenleden 

vooruitblikken op 

2014. 

3. Met instemming 

kennis nemen van 

de brief d.d. 25 

november 2013 van 

het IPO inzake 

vergoeding 

reiskosten 

statenleden vanuit 

het fractiebudget en 

van het antwoord 

hierop d.d. 11 

december 2013 van 

de minister van 

BZK. 

(ORDPA) er de afgelopen twee jaar gesproken is over het 

gelijkschakelen van de rechtspositieregeling van de diverse politieke 

vertegenwoordigers. In het overleg is aangegeven dat de relatie tussen 

mandaat en taakbelasting uit de pas loopt. Omdat in kaart te brengen 

dient een kort belevingsonderzoek ingesteld te worden. Mede met het 

oog op het ORDPA-overleg in juni dat wordt bijgewoond door de 

minister van BZK. Er is steun voor dit onderzoek en daarbij roept de 

heer Buursink zijn collega AV-leden op om deelname aan het 

onderzoek te stimuleren. 

 

Mevrouw De Zoete (Zuid-Holland) vraagt zich of een nieuw onderzoek 

tot effect leidt omdat het eerdere onderzoek een gelijkluidend resultaat 

had en weinig effect heef gehad. 

 

De heer Buursink geeft aan dat het noodzakelijk is om het signaal 

opnieuw en goed onderbouwd aan de orde te brengen. De heer 

Buursink geeft daarbij aan dat de vergoeding voor Statenleden nu wel 

verhoogd gaat worden en meer in lijn is met de taakbelasting.  

 

De AV stemt in met het belevingsonderzoek en onderschrijft de oproep 

van de heer Buursink. 

 

Tevens neemt de AV kennis van de stand van zaken van de brieven 

van IPO en het ministerie van BZK inzake een oplossing voor de 

vergoeding van reiskosten van Statenleden vanuit het fractiebudget 

naar aanleiding van de uitspraak van de Hoge Raad daarover. 

 

De heer Buursink geeft aan dat er vragen zijn hoe met burger-

Statenleden wordt omgegaan. Bijvoorbeeld burger-Statenleden kunnen 

bijvoorbeeld de reiskosten voor de bijeenkomst van hedenmiddag niet 

declareren alleen binnen de provinciegrenzen. Binnen ORDPA wordt dit 

verder besproken. 
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4.  Beslispunten 

 

  

a.  Huisvesting IPO-

bureau 

 

Goedkeuring verlenen 

aan het besluit van het 

bestuur d.d. 30 januari 

2014 inzake de 

(her)huisvesting van 

het IPO-bureau van de 

Zurichtoren naar het 

pand aan de 

Herengracht 23 te Den 

Haag in lijn met de 

afspraken in het kader 

van de transitie van het 

IPO. 

De voorzitter geeft aan dat het bestuur eind vorig jaar de keuze voor 

herhuisvesting van het IPO-bureau heeft teruggebracht tot een drietal 

alternatieven: de huidige huisvesting (de Zurichtoren), kantoor 

Stichthage boven Den Haag Centraal en Herengracht 23 te Den Haag. 

Het bestuur heeft de voorzitter, secretaris en penningmeester 

gemandateerd om de onderhandelingen te voeren waarbij – naast de 

financiële taakstelling – ook de wens is meegegeven om te komen tot 

een pand met eigen uitstraling en identiteit. Dit heeft uiteindelijk 

geleidt tot de keuze van het bestuur op 30 januari jl. voor het pand 

aan de Herengracht 23. Het pand was het goedkoopst én voldeed aan 

de eisen van identiteit en uitstraling.  

 

De heer Van Gruijthuisen (Noord-Brabant) heeft naar aanleiding van 

het voorstel een aantal vragen. Allereerst of de exploitatiekosten zijn 

verwerkt in het voorstel en tevens wat er bedoeld wordt met een eigen 

uitstraling en hoe dat zat met de andere locaties. 

 

De voorzitter geeft aan dat de Zurichtoren en Stichthage anonieme 

kantoortorens zijn. Het pand aan de Herengracht is karakteristiek en 

niet anoniem. Daarbij kan het zich ontwikkelen tot een ‘Huis van de 

Provincies’ zoals het Huis van de Nederlandse Provincies te Brussel. 

 

De secretaris geeft aanvullend aan dat het een monumentaal pand is 

dat zich leent voor ontvangsten en beschikbaar is voor provincies. 

Bijeenkomsten tot ongeveer 100 personen zou mogelijk moeten zijn, 

waarbij het ook mogelijk is om bijvoorbeeld de Algemene Vergadering 

in het pand plaats te laten vinden. Tevens is het mogelijk om – gezien 

de inrichting van het pand – beperkte huisvesting te bieden aan 

bijvoorbeeld de provinciale lobbyisten. Op dit moment zijn de 

provincies gezamenlijk ongeveer € 100.000,- op jaarbasis kwijt aan 

huisvesting van provinciale lobbyisten. Het aanbod aan de provincies 

voor dergelijke huisvesting is kosteloos. Inzake de exploitatiekosten 

geeft de secretaris aan dat deze verwerkt zijn in het voorstel en dat – 

gezien het onderhandelingsresultaat – er financiële ruimte is om 
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tegenvallers op te vangen. Het definitieve bedrag aan 

huisvestingskosten – inclusief eventueel restant van de extra financiële 

ruimte -  is inzichtelijk bij de vaststelling van de IPO-begroting 2015.  

 

De voorzitter en de Algemene Vergadering complimenteren de 

secretaris en het IPO-bureau met het resultaat van der 

onderhandelingen en de nieuwe huisvesting.  

 

De heer Van Wieren (Flevoland) voegt hier aan toe dat de uitkomst 

zeer goed past in de transitie en daarom tevreden is. De heer Buursink 

(Overijssel) sluit zich hierbij aan. 

 

De Algemene Vergadering verleent goedkeuring aan het besluit van 

het bestuur d.d. 30 januari 2014 inzake de herhuisvesting van het 

IPO-bureau van de Zurichtoren naar het pand aan de Herengracht 23 

te Den Haag. 

 

b.  GWO/BIJ12: 

Jaarplan, begroting 

en huisvesting 

 

1. Het jaarplan en de 

begroting 2014 voor 

GWO, zoals 

vastgesteld door het 

bestuur op 9 

oktober 2013, 

alsmede het voor-

stel tot huisvesting 

van GWO 

goedkeuren; en 

2. kennis nemen van 

het uitgangspunt 

dat voor dergelijke 

besluitvorming door 

uw Algemene 

Vergadering het 

instrument van een 

schriftelijke ronde 

ongeschikt is en in 

De secretaris licht de gang van zaken toe. Onder ‘stoom en kokend 

water’ heeft de besluitvorming over GWO zich moeten voltrekken 

omdat lang onduidelijk bleek of GWO onder de vereniging IPO zou 

vallen of een eigen rechtspersoonlijkheid zou krijgen. Door GWO onder 

de vereniging IPO te laten vallen doch wel op afstand te plaatsen dient 

de Algemene Vergadering goedkeuring te verlenen aan jaarplan, 

begroting en huisvesting van GWO. Deze statutaire rol was over het 

hoofd gezien. Met het ook op invoering van GWO per 1 januari 2014 is 

daarom gekozen voor een schriftelijke ronde waarbij op verzoek van 

enkele AV-leden - tevens telefonisch contact heeft plaats gevonden. 

Hoewel de consultatie tot een ruime meerderheid leidde was dit 

formeel niet afdoende. Aanvullend meldt de secretaris dat de 

voorliggende begroting voorlopig is. De definitieve begroting voor 

GWO/BIJ12 wordt geagendeerd voor de AV op 19 juni 2014 en wordt 

in het vervolg gekoppeld aan de bespreking van de reguliere IPO-

begroting. Wanneer de wet Gemeenschappelijke Regeling is 

vereenvoudigd wordt GWO/BIJ12 volledig losgekoppeld van het IPO. 

 

Mevrouw De Zoete (Zuid-Holland) geeft aan dat Zuid-Holland ‘not 
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het vervolg niet 

voor soortgelijke 

besluitvorming 

wordt gebruikt. 

 

amused’ is over de gang van zaken en tegen goedkeuring heeft 

gestemd.  

 

De voorzitter geeft aan dat het bestuur hier goede nota van heeft 

genomen.   

 

Mevrouw Van der Kammen (Noord-Brabant) geeft aan dat er vragen 

zijn gesteld dat het niet moet lijken alsof het IPO in omvang afneemt 

en sluipenderwijs erbij komt. Tevens is mevrouw Van der Kammen niet 

akkoord met huisvesting. Er is geen twijfel aan prijs/kwaliteit 

verhouding, maar er is bij de beantwoording niet ingegaan welke 

meetlat is gebruikt.  

 

De voorzitter geeft aan dat Noord-Brabant zich onthoudt aangezien de 

heer Van Gruijthuijsen heeft ingestemd en mevrouw Van der Kammen 

niet. Mevrouw Van der Kammen en de heer Van Gruijthuijsen stemmen 

hiermee in.  

 

De secretaris geeft in reactie op de vragen van mevrouw Van der 

Kammen aan dat  de BIJ12-activiteiten die door het IPO werden 

uitgevoerd ertoe heeft geleid dat drie IPO-medewerkers daar een plek 

hebben gekregen. Veel van de overige medewerkers komen van de 

andere provincies mede ook in relatie tot reorganisaties van de diverse 

provincies alsmede uitvoeringstaken die voortvloeien uit het 

Natuurakkoord en de decentralisatie van het natuurbeleid (faunafonds 

e.d.). Wat betreft de huisvesting is er discussie geweest over de locatie 

en dat deze centraal moest zijn tegen een scherpe prijs. De 

huisvesting van BIJ12 wordt ook gebruikt als vergaderlocatie, wat leidt 

tot kostenbesparing inzake de vergaderkosten voor zowel het IPO als 

de provincies.   

 

De AV verleent goedkeuring aan Jaarplan, begroting en huisvesting 

van GWO/BIJ12. Zuid-Holland stemt tegen, Noord-Brabant onthoudt 

zich. Tevens wordt afgesproken dat het instrument van de schriftelijke 

ronde niet meer wordt gebruikt voor dergelijke besluitvorming.  
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5.  Planning 2014 / 

verzoek tot 

‘expertmeeting’ 

Jeugdzorg 

 

1. Kennis nemen van 

de data voor uw 

Algemene 

Vergadering in 2014; 

en 

2. Bespreken van het 

verzoek van PS Zuid-

Holland om een 

‘expertmeeting’ 

Jeugdzorg voor de 

zomer te 

organiseren.  

 

De Algemene Vergadering neemt kennis van de data voor de Algemene 

Vergadering in 2014 zoals vastgesteld in de Algemene Vergadering van 

9 oktober 2013. 

 

De Algemene Vergadering bespreekt het verzoek van Zuid-Holland tot 

het organiseren van een ‘expertmeeting’ over de transitie van de 

Jeugdzorg die plaats zou moeten vinden voor de zomer. 

 

De heer Witteman (IPO-bestuur) geeft aan dat provincies bezig zijn 

met de afbouw van de Jeugdzorg-taak en dat de laatste besprekingen 

met het Rijk plaats vinden. Per 1 januari 2015 is de Jeugdzorg een 

taak van de gemeenten. De heer Witteman vraagt zich sterk af of het 

IPO de plek is om een ‘expertmeeting’ te organiseren. Het werk gaat 

de komende maanden terug naar nul en er moet zorg gedragen 

worden voor een goede overdracht.  

 

Mevrouw De Zoete (Zuid-Holland) meldt namens haar collega 

mevrouw Propstra die het verzoek heeft gedaan maar door ziekte 

verhinderd is dat het niet de bedoeling is om taken uit te breiden. Het 

betreft het ‘benchmarken’ hoe ver de gemeenten zijn met de 

decentralisatie. Dit moet leiden tot adequate informatievoorziening c.q. 

een quickscan voor PS. 

 

Het verzoek wordt ondersteund door de heer Van Kesteren 

(Groningen) en de heer Buursink (Overijssel) die van mening zijn dat 

een dergelijke bijeenkomst zo snel mogelijk plaats zou moeten vinden.  

Mevrouw Timmer (Drenthe) geef aan wel behoefte te hebben aan een 

quickscan, maar niet een bijeenkomst. 

 

Op grond van de discussie doet de heer Witteman de suggestie om het 

rapport-Geluk hiervoor te gebruiken. De kwartaalrapportages van de 

commissie-Geluk geeft antwoord op de vragen die de AV-leden 

hebben. De commissie stelt dat het een omvangrijke overdracht 

betreft die door de wetgever is bepaald. De zorgen vanuit de 

provincies worden doorgegeven aan het rijk. Provincies bieden hulp 

aan gemeenten. Gemeenten moeten zorgen dat ze er klaar voor zijn. 
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Mevrouw Hosman (Fryslân) geeft aan geen behoefte te hebben aan 

een bijeenkomst. De heer Peters (Utrecht) geeft aan dat het verzoek in 

Utrecht niet besproken is, maar dat gemeenten zelf moeten oordelen. 

De heer Cool (Noord-Holland) onderstreept dit.  

 

De AV concludeert dat er geen behoefte bestaat aan een aparte 

bijeenkomst. 

 

6.  Rondvraag 

 

--- Geen opmerkingen. 

7.  Sluiting  

(19.30 uur) 

 

--- --- 

 



  
 

Aan de leden AV IPO 

Van Statengriffierskring 

Onderwerp Behandeling ‘IPO-campagne PS2015-verkiezingen’ in AV IPO 20 maart a.s. 

Datum 14-03-2014 

 

Ter bespreking in uw vergadering van 20 maart a.s. is door het IPO aan u toegezonden de notitie 

‘Gezamenlijke inzet PS2015-verkiezingen d.d. 20-02-2014 (agendapunt 3b).  

Deze notitie van de Statengriffierskring is ter aanvulling op de IPO-notitie met het verzoek u uit te spreken 

over de  beslispunten. 

 

1. De achtergrond 

 In het kader van de verkiezingen voor Provinciale Staten zijn al in 2007 en in 2010 op initiatief van de 

communicatieadviseurs PS’en pogingen ondernomen om samen met het IPO te onderzoeken of en 

zo ja welke campagneacties er vanuit een gezamenlijk budget (AV IPO) en draagvlak (inhoud) 

ondernomen kunnen worden. Dit leidde niet tot daadwerkelijke gezamenlijke acties, wel tot een 

aantal algemene aanbevelingen gericht op de verkiezingen van 2015. Een van de aanbevelingen 

was ‘start samenwerking tijdig en ruim voor verkiezingen, zeker voordat de diverse begrotingen in de 

provincies en IPO worden vastgesteld’. 

 

 Tijdens de AV IPO van 9 oktober 2013 is bij de behandeling van de begroting door een van de AV-

leden (mw. Roefs, PS Limburg) aan het bestuur IPO gevraagd inzicht te geven in de ideeën over een 

gezamenlijke campagne-inzet (financieel en inhoudelijk) vanuit het IPO voor de Statenverkiezingen 

van 2015 in het bijzonder gericht op het feit dat er sprake is van gecombineerde verkiezingen van 

Provinciale Staten en de Waterschappen. 

 

 Het IPO-bestuur (uit verslag vergadering 30-01-2014):: 

“Op grond van het verzoek van de AV daartoe om te komen tot een gezamenlijke inzet voor de 

Statenverkiezingen van maart 2015 bespreekt het bestuur de mogelijkheden daartoe. Het bestuur 

constateert dat deze inzet zich beperkt tot samenwerking met de rijksoverheid om de opkomst te 

bevorderen en het onder de aandacht brengen van de werkzaamheden in het verlengde van het 

traject KOMPAS 2020. Dit onder de nadrukkelijke constatering dat de verkiezingen bij uitstek een 

aangelegenheid zijn van de afzonderlijke provincies en in het bijzonder de politieke partijen. Het 

bestuur besluit om op grond hiervan een voorstel op te stellen ter bespreking met de Algemene 

Vergadering.”  

 

 In de notitie van het IPO-bestuur aan AV IPO ‘Gezamenlijke inzet PS2015-verkiezingen d.d. 20-02-

2014’ ter bespreking op 20 maart a.s. wordt - ter aanvulling van de eigen keuzes van de provincies - 

interprovinciale inzet beoogd t.a.v.: 

1. samenwerking met de rijksoverheid: opkomst bevorderende campagne, waarbij het IPO-bestuur erop 

wijst dat bij een evt. samenwerking met de rijksoverheid rekening moet worden gehouden met de 

beperking van het kader van de feitelijke informatie: er is geen ruimte voor een inhoudelijke 

boodschap; 

2. gezamenlijke inzet t.a.v. het voor het voetlicht brengen van provinciale kerntaken, waarbij het IPO-

bestuur aansluiting zoekt bij het project Kompas 2020. 

 

2. Initiatief/ideeën vanuit provincies 

Tijdens een tweetal bijeenkomsten in 2013 (14-03/17-10) is door communicatieadviseurs PS’en 

gebrainstormd over de verkiezingen 2015 op basis waarvan begin 2014 geïnventariseerd is welke 

acties in aanmerking zouden kunnen komen om vanuit gezamenlijkheid 



 

opgepakt/ontwikkeld/uitgevoerd te worden vanuit het landelijke IPO-budget. Uit deze inventarisatie is 

bijbehorend initiatief naar voren gekomen: 

 

Initiatiefvoorstel om vanuit IPO een aanbod te ontwikkelen, door elke provincie al dan niet in te 

zetten en gericht op: 

1. een interprovinciale opkomstbevorderende (IPO-)campagne gericht op jongeren/1e kiezers, in 

afstemming met  de landelijk opkomstbevorderende campagne met de rijksoverheid mede via  

de inzet van social media en   

2. een advies omtrent inzet sociale media aan de provincies t.b.v. de verkiezingen om te komen 

tot een cross mediale aanpak waarbij traditionele media en de nieuwe media geïntegreerd 

worden om een groter publiek onder genoemde doelgroep te bereiken.  

 

Tijdens de bijeenkomst van de Statengriffierskring (Griffiers Provincies) op 20-02 jl. is het 

bovenstaande aan de orde geweest. Vervolgens heeft de meerderheid van de Statengriffiers zich 

expliciet uitgesproken het  initiatief vanuit de communicatieadviseurs PS-en te ondersteunen en 

kracht bij te zetten middels deze notitie aan de AV IPO-leden. Daarbij opgemerkt dat zij de campagne 

van het IPO zien als belangrijke aanvulling op de BZK-opkomstbevorderende algemene campagne 

en ieders eigen provinciale campagne. Zij hebben verder aangegeven dat de ontwikkeling van die 

interprovinciale campagne en het opstellen van een advies primair bij het IPO zou moeten komen 

liggen en dat de inzet van de Griffies beperkt zou moeten blijven tot  klankbordfunctie voor het IPO.  

De Statengriffierskring ziet dus aanvullend op de door het IPO voorgestelde  rol een belangrijke en 

natuurlijke rol voor het IPO weggelegd als schakelpunt tussen de provincies, het Ministerie van BZK 

en andere partijen zoals “prodemos’ bij het ontwikkelen van voorgesteld aanbod. Zij  denkt dan  aan  

een  coördinerende inhoudelijke en processuele rol. Een dergelijke rol van het IPO in de ontwikkeling 

een interprovinciale campagne en een advies over inzet van sociale media en het hiertoe aangaan 

van gesprekken met BZK en andere relevante partijen zou voor de Statengriffies een significante 

meerwaarde opleveren.  

 

3. AV IPO <-> IPO-bestuur 

Het is na de niet gelukte pogingen in 2007 en 2011 om rondom de verkiezingen te komen tot 

gezamenlijke inzet vanuit het IPO thans zeer positief te kunnen constateren dat het overleg hierover 

nu al in een zo vroeg stadium met het IPO kan plaatsvinden. Het voorstel van het IPO-bestuur aan de 

AV IPO is vooral gebaseerd en gekaderd binnen de ontwikkelingen IPO: Kompas2020, plus- en 

kerntaken. Het voorstel van het IPO-bestuur gaat niet in op de mogelijkheid van de AV IPO om naast 

het voorstel van het IPO-bestuur andere/eigen kaders aan te geven en het bestuur IPO vervolgens te 

verzoeken de uitvoering hiervan ter hand te nemen. 

 Concreet wordt bedoeld de mogelijkheid van de AV IPO om het IPO-bestuur te verzoeken om ten 

laste van het IPO-budget te komen tot de uitvoering van een opkomstbevorderende campagne zoals 

beschreven onder 2. 

IPO heeft ten doel het behartigen van de belangen van de provincies, het bieden van een platform 

voor uitwisseling van kennis en ervaring en het stimuleren en entameren van vernieuwingsprocessen 

binnen de provincies. Een voorstel zoals hierboven beschreven past binnen de doelstellingen van het 

IPO. 

 

4. Advies aan AV IPO 

Het bovenstaande leidt tot het advies van de Statengriffierskring aan de leden AV IPO om tijdens de 

AV IPO op 20 maart a.s. naast het kennisnemen van en bespreken van het voorstel van het IPO-

bestuur ‘Gezamenlijke inzet PS2015-verkiezingen’ ook te komen tot een stemming/besluit  over de 

door de AV IPO gewenste gezamenlijke inzet op het gebied van Statenverkiezingen en wel in de 

vorm van een aanbod, door elke provincie al dan niet in te zetten en gericht op: 

1. een landelijke opkomstbevorderende campagne gericht op jongeren/1
e
 kiezers 2.  



 

2. een advies omtrent inzet sociale media aan de provincies t.b.v. de verkiezingen om te komen tot 

een cross mediale aanpak waarbij traditionele media en de nieuwe media geïntegreerd worden om 

een groter publiek onder genoemde doelgroep te bereiken. 

Om dit te bereiken kan  tijdens de AV IPO-vergadering van 20 maart a.s. het volgende voorstel 

ingediend worden, waartoe overigens de vertegenwoordigende AV IPO-leden uit Limburg/Flevoland 

het initiatief zullen nemen:  
 

Voorstel besluit AV IPO 20 maart 2014 

Inzake: een opkomstbevorderende campagne rondom de verkiezingen van Provinciale Staten 

op 18 maart 2015  

 

De vergadering van AV IPO, in vergadering bij elkaar op 20 maart 2014, 

 

Overwegende dat: 

 

 op 20 maart 2014 ter bespreking/instemming voorligt een notitie van het IPO-bestuur 

inzake mogelijke interprovinciale inzet rondom een campagne voor de Provinciale 

Statenverkiezingen van 18 maart 2015; 

 de provincies naast de eigen verkiezingsactiviteiten meerwaarde zien in en belang 

hechten aan extra inzet voor wat betreft opkomstbevordering (door m.n. in te zetten op 

bewustwording); 

 een interprovinciale opkomstbevorderende (IPO-)campagne vooral gericht zou moeten zijn 

op jongeren/1e kiezers mede via social media  

verzoeken:  

 

het IPO-bestuur, ten laste van het IPO-budget, te komen tot een aanbod, door elke provincie al 

dan niet in te zetten en gericht op: 

1. een interprovinciale opkomstbevorderende (IPO-)campagne gericht op jongeren/1e kiezers,  

waarbij 

2. het IPO voorziet in een coördinerende rol op zowel proces als inhoud;  

en waarbij 

3. het IPO voorziet in afstemming met partijen die reeds voorzien in communicatie-uitingen ten 

aanzien van opkomstbevordering (het ministerie van BZK) en andere relevante partijen (o.m. 

de waterschappen);  

4. een advies omtrent inzet sociale media aan de provincies t.b.v. de verkiezingen om te 

komen tot een cross mediale aanpak waarbij traditionele media en de nieuwe media 

geïntegreerd worden om een groter publiek onder genoemde doelgroep te bereiken. 

Deze campagne dient vooral gericht te zijn op jongeren/1e kiezers mede via de inzet van social 

medio;  

waarbij  

5. het IPO onderzoekt in hoeverre relevante maatschappelijke partijen (zoals Prodemos) 

betrokken kunnen worden. 

 

X X X X X 


